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Orientering og efterretning

a. Love og bekendtgørelser
Bekendtgørelser1. cirkulærer2 og love3

b. Dagsordener/referater

c. Tidsskrifter, rapporter, information m.v.
Undervisningsministeriet fremsender tidsskriftet Uddannelse, Livslang læring. 

Skole og Samfund fremsender hæftet Skolebørn, nr. 10, november 2001.

d. Orientering fra sundhedsområdet

e. Brevnyt
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f. Ældrerådet

g. Biblioteket

h. Indbydelser til møder, kurser o.s.v.

i. Diverse 
Effektmåling
Sagsnr.: 5426 
jejr

Indledning:
STATIONEN har udarbejdet en effektmåling af aktiveringsindsatsen 2000. 

Sagsfremstilling:
Effektmålingen tager udgangspunkt i de 154 personer som var henvist til aktivering eller 
afklaring på STATIONEN I 2000. Målingen viser bl.a. at ca. 1/3 er blevet selvforsørgende i 
form af enten ordinært job, fleksjob, SU eller andet.

123. Navn til dagbehandlingen i Slangerup Kommune
Sagsnr.: 100005586 
Jyff

Sagsfremstilling
Dagbehandlingen er sammenlagt af tre forskellige enheder: Satelitteme, Familierådgivningen 
og den udgående funktion med mulighed for skolegang i en overgang.

Det vil være relevant med et nyt navn, der kan dække alle områderne. Forvaltningen foreslår 
endnu et historisk navn fra byen nemlig Hoffmeyers Hus. Hoffmeyer var den praktiserende 
læge, der efterfulgte Arup. Han var læge fra 1914 til 1946. Rolf Kjær-Hansen fra historisk 
forening skriver, at Svend Hoffmeyer blev betegnet som en dygtig læge og han deltog ivrigt i 
byens kulturelle liv. Han var bl.a. formand for musikforeningen og udgav en digtsamling.
Hans kone Astrid var også en fremtrædende person og tog bl.a. initiativ til Slangerup 
Kommunes første bibliotek. De sad begge en årrække i sognerådet i Slangerup Kommune.

Vurdering
Navnet signalerer blandt andet stabilitet, udvikling og fornyelse. Derudover har det en positiv 
betydning, at navnet har tilknytning til Slangerup Kommune og dens historie, hvilket valget af 
navnet Arups Hus viste.

Forslag til beslutning
Dagbehandlingen kaldes fremover Hoffmeyers Hus.
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Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Forslag til beslutning godkendt.

124. Ældrerådets udtalelse om etablering af værested for psykisk syge
Sausnr.: 100005430
jyfr

Sagsfremstilling
Borger og Virksomhedsudvalget besluttede på mødet den 13. november at høre ældrerådet om 
oprettelse af værested for psykisk syge.
Ældrerådet svarede den 24.11. at de ser meget positivt på oprettelsen.

Forslag til beslutning
Forvaltningen etablerer opholdssted for psykisk syge som forelagt på mødet den 13.11.01.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Forslag til beslutning godkendt.

125. Oprettelse af formidlingsenhed
Sagsnr.: 100005423
jejr

Indledning:
STATIONEN i Slangerup Kommune ønsker at styrke de formidlingsmæssige aktiviteter og 
ønsker derfor udvalgets stillingtagen til ideen om at søge status som formidlingsenhed.

Sagsfremstilling:
Socialministeriet har opfordret kommunerne til i de kommende år at oprette 40 
formidlingsenheder. Formidlingsenhedeme skal forsøge at gøre formidlingsindsatsen 
målrettet og smidig overfor ledige (kontanthjælpsmodtagere, integrationsflygtninge og 
sygedagpengemodtagere) og virksomheder. Kommunerne kan søge økonomisk støtte til 
oprettelse af formidlingsenheder, dog ikke eksisterende enheder.

Økonomi:
Der kan søges midler til f.eks. oprettelse af en jobkoordinerende/virksomhedopsøgende 
stilling.

Vurdering:
STATIONEN i Slangerup Kommune fungerer langt hen af vejen som Socialministeriet har 
tænkt sig at en formidlingsenhed skal fungere. Vi har med de omtalte målgrupper at gøre, vi 
er serviceorienteret overfor virksomhederne, og vi har erfaringer med alle de ordninger som 
bruges for at skabe jobordninger og rummelige arbejdspladser. Det vil derfor være oplagt at 
søge ministeriet om at få status som Formidlingsenhed. Det er dog en forudsætning for at få 
støtte, at forslaget far opbakning hos de øvrige 5 kommuner under koordinationsudvalget. 
Disse vil i givet fald forvente en begrænset hjælp og støtte til jobformidling.

Forslag til beslutning:
Det anbefales, at udvalget beslutter, at STATIONEN arbejder videre med forslaget.
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Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Udvalget godkender, at Stationen arbejder for etablering af en formidlingsenhed.

126. Regler omkring børns ophold på legepladserne i daginstitutionerne
Sagsnr. 100005573 
loha

Indledning
Der er i dag ingen overordnede regler for, om børn i daginstitutionerne i Slangerup Kommune 
må opholde sig alene på legepladsen.
Det er op til den enkelte børnehave at fastlægge et niveau, som passede til pædagogikken og 
kulturen i den enkelte institution - og der er derfor forskelle fra institution til institution.

Sagsfremstilling
Institutionernes nuværende regler er meget forskellige. Overordnet kan det dog siges, at 
personalet altid vurderer, hvilke børn de vil lade komme ud alene. Flere institutioner har sat 
antal på, f.eks. højst 6 børn alene eller minimum 3 børn ude. Hos nogle institutioner er det ”en 
gammel regel”, hos andre er det bestyrelsen, der har fastsat niveauet. Hos nogle står det i 
informationsfolderen og hos andre er det ikke nedskrevet.

Helt overordnet kan der være to tilgange til sagen:
- Udvalget fastlægger, at kompetencen til at udarbejde regler for børnenes ophold på 

legepladsen er en decentral kompetence, som tilfalder forældrebestyrelsen.
- Udvalget fastlægger overordnede retningslinier for børns ophold på legepladsen i 

Slangerup Kommunes daginstitutioner.

Forældrene vil altid have mulighed for at meddele, at deres barn ikke må komme ud på 
legepladsen uden voksne, selvom bestyrelsen generelt har besluttet, at børn godt må være 
alene på legepladsen i den pågældende institution.

Vurdering
Børns ophold alene på legepladsen er én problematik blandt mange. Der har været omtalt 
eksempler i pressen, hvor der er forekommet dødsfald på legepladser. Problemstillingen er 
derfor meget aktuel nu -  og i Slangerup har også nogle forældre reageret på det faktum, at 
børn kan være alene på legepladsen.
Det er forvaltningens vurdering, at man ved at udarbejde centrale regler for dette område går 
ind på et område, som traditionelt ligger i den enkelt bestyrelse. Der er andre områder, f.eks. 
regler omkring ture ud af huset, svømmehalsbesøg o.lign., hvor der også kan opstå situationer, 
hvor konkrete hændelser bliver bragt op i pressen. Det er derfor vigtigt i denne sag at gøre sig 
klart, hvornår man ønsker politisk at fastsætte regler.

Forslag til beslutning
Udvalget præciserer, at kompetencen til at udarbejde decentrale regler for børnenes ophold på 
legepladsen ligger hos den enkelte bestyrelse.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
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Forslag til beslutning godkendt. Det henstilles, at bestyrelserne udarbejder retningslinier for at 
undgå misforståelser, og at forældrene informeres om retningslinierne.

Det forudsættes, at alle børn har mulighed for at komme ud i løbet af en dag med voksne på 
legepladsen.

127. Ansøgning om navneændring for Bakkebo Børnehave
Saanr. 100000786 
loha

Indledning
Bakkebo børnehave er pr. 1.10.01 ændret fra 60 børnehavepladser til 40 børnehavepladser og 
12 vuggestuepladser. Pr. 1.1.2002 igangsættes derudover 6 pladser i specialgruppen.

Sagsfremstilling
Som følge af ændringerne i Bakkebo Børnehave har forældrebestyrelsen ansøgt om lov til at 
ændre navn fra Bakkebo Børnehave til Børnehuset Bakkebo, da navnet således bedre dækker 
det nye indhold i huset.

Forslag til beslutning
Udvalget godkender den foreslåede navneændring til Børnehuset Bakkebo.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Godkendt.

128. Driftsaftale med Uvelse Fritidscenter
Saasnr. 100001671 
pech

Indledning
UFC har fremsendt forslag til driftsaftale til godkendelse i Slangerup byråd.

Sagsfremstilling
Uvelse Fritids Center (UFC) åbner den 1. december 2001. UFC foreslår, at driftsaftalen for 
resten af året 2001 følger de samme retningslinier for driftsaftale, som er angivet i forslaget. 
Året 2002 anses for at være en indkøringsperiode, hvor der skal foretages en nærmere 
vurdering af behov og omfang af rengøring, forbrug af vand, varme og elektricitet. I året 2002 
lægges UFC's afsatte beløb til disse omkostninger til grund for aftalen. Det vil indebære, at 
omkostninger til rengøring og vand, varme og el kun dækkes i det omfang, der er anslået i 
driftsbudgettet for 2002. Viser det sig, at Slangerup Kommunes anvendelse af aktivitetssalen 
medfører større omkostninger til dette forbrug, betales særskilt for dette merforbrug i 2002.

Der ligger som grundlag for aftalen, at UFC skal have mulighed for at anvende aktivitetssalen 
i et omfang, der giver grundlag for, at UFC kan afholde indtægtsgivende arrangementer, som 
kan medvirke til at sikre driftsgrundlaget for centret.
Forslag til driftsaftale er følgende:

§1
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Driftsaftalen omfatter Slangerup Kommunes brug af Uvelse Fritids Center med dets faciliteter 
i henhold til bilag med lokaleoversigt.

§2
Foreningen UFC er ansvarlig for den totale drift af fritidscentret, herunder ansættelse og 
aflønning af eventuelt personale, udgifter til opvarmning, el, vand, skatter, afgifter, 
forsikringer, administrationsudgifter og lignende.

§3
Aktivitetssalen i UFC indgår som en del af Slangerup Kommunes lokalekapacitet til 
idrætslige, ikke kommercielle formål. Idrætsbestyrelse tildeler berettigede ansøgere tid efter 
ansøgning.
Råderetten over timer, der ikke bliver fordelt, tilfalder UFC efter nærmere aftale.

§4
Foreningen UFC tildeles minimum 10% af timerne i aktivitetssalen, heraf minimum 3 week
ends fra fredag kl. 16 -  søndag kl. 24, 4 week-ends fra lørdag kl. 8 -  søndag kl. 24 samt 3 
lørdage.
Week-ends, der ikke bliver fordelt af Idrætsbestyrelsen, råder UFC over, jf. § 3.

§5
Slangerup Kommune sikrer, at alle brugere af salen, der har fået tildelt tid via 
Idrætsbestyrelsen, kender og respekterer fritidscentrets almindelige ordensreglement for 
brugerne. Skader forvoldt af de pågældende erstattes af Slangerup Kommune.

§6
Byrådet yder et årligt lejebeløb, hvis størrelse fastsættes af byrådet i forbindelse med 
vedtagelse af det årlige budget og fremskrives hvert år med samme procentsats som øvrige 
kommunale driftsudgifter. Tilskuddet overføres til UFC i januar måned i det pågældende år.

§7
Slangerup Kommune orienteres om driften af UFC ved at have en repræsentant i bestyrelsen 
for foreningen og modtager budget og regnskab i forbindelse med den årlige 
generalforsamling.

§ 8
UFC's bestyrelse kan ikke uden byrådets godkendelse optage lån, overtage lån, ændre i 
lånevilkår, forpligte sig til kaution, ændre eksisterende garantiforpligtigelser eller give anden 
økonomisk garanti.

§9
Driftsaftalen genforhandles, når en af parterne anmoder herom forud for et driftsår. Eventuelle 
tvister mellem Slangerup kommune og UFC afgøres ved civilretligt søgsmål.

Aftalen foreslås evalueret i august måned 2002 med henblik på behov for tilpasning af aftalen 
for 2003.

Vurdering
Efter drøftelser med UFC, har forvaltningen foretaget redaktionelle ændringer.
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Samtidig foreslår forvaltningen, at § 5 udgår med begrundelse i, at eventuelle skader er et 
direkte forhold mellem UFC og brugeren (i lighed med administration i kommunal idrætshal). 
Endvidere foreslås indsat § 8, der sikrer de økonomiske forhold for Slangerup Kommune

Borger og Virksomhedsudvalget drøftede forslaget på sit møde den 14. november. Udvalget 
foreslår, at § 5 udgår, da det omtalte må være et forhold mellem UFC og brugerne. Det 
foreslås endvidere, at § 8 indgår som foreslået af forvaltningen. Inden endelig stillingtagen 
anmodes Idrætsbestyrelsen og Folkeoplysningsudvalget om en udtalelse.

Disse udtalelser foreligger nu:

Folkeoplysningsudvalget kan anbefale forslaget med de af Borger og Virksomhedsudvalgets 
foreslåede ændringer. Det indstilles, at sidste afsnit i § 9 udgår. Det indstilles endvidere, at 
aftalen evalueres i august 2002 med henblik på eventuelle tilpasninger.

Idrætsbestyrelsen kan anbefale aftalen med følgende bemærkninger.
§3: 3. linie - Råderetten over timer......................UDGÅR.

Begrundelse: Al tildeling af tider/timer fordeles af SKI
§4: 3. linie - Week-ends, der ikke.........................UDGÅR

Erstattes med.
Idrætsbestyrelsen tildeler berettigede ansøgere tid efter ansøgning. 

§6 3. linie - "Tilskuddet" erstattes med "Beløbet".
§5 Udgår som foreslået.
§8 Tilføjes som foreslået.

Forslag til beslutning
at udvalget fremkommer med indstilling til forslaget om driftsaftale med UFC.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Forslag til driftsaftale med UFC indstilles til godkendelse med følgende ændringer:
§ 5: Udgår
§ 6: "Tilskuddet” i sidste afsnit erstattes med "beløbet”.
§ 8: Indgår som foreslået af forvaltningen 
§ 9: Sidste afsnit udgår.

Driftsaftalen evalueres i august 2002.

129. Uvelse Idrætsforening søger om anlæg af ny fodboldbane
Sausnr.: 100001725 
pech

Sagsfremstilling
I forbindelse med, at der er inddraget et mindre areal af "gamle fodboldbane" søger UIF om, 
at der snarest anlægges en ny fodboldbane vest for nuværende bane.
Med henvisning til lokalplan 51 foreslår UIF, at der yderligere bliver inddraget et areal - 
således, at der kan etableres 2 baner ved siden af hinanden med vendbare muligheder.
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Forvaltningen kan oplyse, at såfremt en udvidelse af Uvelse Bømehave/legeplads bliver 
nødvendig, vil det være naturligt at etablere denne udbygning på et areal fra "gamle 
fodboldbane", hvorfor forslaget med placering af ny bane er hensigtsmæssigt.

Teknisk Forvaltning oplyser, at Slangerup Kommune ejer det ønskede tillægsareal, der er 
udlagt til boligformål i kommuneplanen. Ved en eventuel ændring til idrætsformål kræves et 
kommuneplantillæg og evt. ændring af lokalplan 51.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til, om der skal arbejdes videre med ansøgningen.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Da det vil være særdeles hensigtsmæssigt med den ansøgte udnyttelse af arealet, indstilles det 
til byrådets principelle godkendelse, at der i den fremtidige planlægning tages højde for det 
ansøgte, og at anlægsarbejdet indgår i den normale prioritering. Sagen sendes via teknisk 
udvalg inden fremsendelse til byrådet.

130. Udbygning af Sundhedscenter
Saasnr.: 100005277 
pech

Sagsfremstilling

A. Valg af tilbudsgivere til totalentreprise.
Efter prækvalifikation er 13 tilbudsgivere anmeldt. Mangor & Nagel vil til mødet fremkomme 
med forslag til udvælgelse af 5 firmaer.

B. Haveprojekt.
Mangor & Nagel vil gennemgå forslag

C. Revideret totaløkonomisk vurdering af projektforslag.
På baggrund af tidligere beslutninger fremlægges på mødet en ny økonomisk oversigt. 

Byggeudvalgets indstilling til punkterne vil foreligge til mødet.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til byggeudvalgets indstillinger.

Byggeudvalget den 4. december 2001
A.
Følgende 6 entreprenører blev indstillet som tilbudsgivere:
H. Hoffmann & Sønner A/S 
Enemærke & Petersen a/s
B. Nygaard Sørensen A/S Entreprenør og Ingeniørfirma 
J & B Entreprise A/S
E. Phil & Søn A/S
Skanska Danmark A/S Byg Sjælland
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B.
Haveprojektet indstilles til godkendelse

C.
Revideret budget af 30.11.2001 på kr. 47.159.779 indstilles til godkendelse med forhøjelse til 
i alt kr. 48 mill. til udgifter i forbindelse med førsynsrapporten.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Ad. A: Godkendt 
Ad. B: Godkendt
Ad. C: Indstilles til byrådets godkendelse. Inden Byrådsmødet udarbejdes der en ny 
huslejeberegning på grundlag af det reviderede totaløkonomiske forslag.

131. Salg af grund til AquaPædagogisk Institut
Sa^snr.: 100001725 
pech

Sagsfremstilling
AquaPædagogisk Institut (API) v/Lisbeth Preil og Fjordblink A/S v/Henning Børgesen ønsker 
at købe en grund op til Slangerup Svømmehal på Idrætsvej til opførsel af et privat finansieret 
AquaPædagogisk Institut.

AquaPædagogisk Institut er et vand- og motionscenter med træningstilbud bl. a. til 
vandgymnastik, aquajogging og babysvømning samt et Wellnesscenter med 
behandlingstilbud om massage og zoneterapi
Af præsentationsmappen fremgår det, at AquaPædagogisk Institut oprettes som et 
aktieselskab, hvor Lisbeth Preil og Fjordblink A/S v/Henning Børgesen er hovedaktionærer.

Forvaltningen kan oplyse, at det af lokalplan 13.1 fremgår, at området op til Slangerup 
Svømmehal må anvendes til svømmehal, idrætsanlæg og offentlige og private institutioner, 
som efter byrådets skøn kan indpasses i området.

Økonomi
Etableringsudgiften er i overslag beregnet til kr. 14,5 mill. med en årlig driftsudgift på ca. kr. 
4,5 mill.
Finansieringen heraf skal foregå ved udlejning af bassin, kursusudbud og forskellige 
behandlingstilbud.

Vurdering
Forvaltningen har foretaget en sondering blandt eventuelle brugere fra Slangerup Kommune. 
Her er det primært undervi sningsforeningeme, der er interesseret. AOF har således for 
nuværende 3 hold, der ville være relevante at overflytte til API under forudsætning af 
kommunalt betalt lokaletilskud. Ligeledes vil dag- og træningscentrets brugere have glæde af 
et sådant tilbud.
Svømmehal/svømmeklub mener nok, at et AquaPædagogisk Institut som helhed vil være et 
aktiv for Slangerup Kommune, men den idrætslige interesse vil være minimal - set ud fra 
traditionelle svømmehal-tilbud. Slangerup Svømmeklub kommenterer også, at eventuelle høje
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driftstilskud fra kommunens side til API kan forringe mulighederne for de tilbud, 
svømmeklubben tilbyder.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til, om der skal arbejdes videre med ansøgningen.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Vedr. placering af Aqua Pædagogisk Institut ved Idrætshallen vurderer udvalget at:
1. Fordelene for brugerne i nuværende svømmehal vil være meget begrænsede i Instituttets 

faciliteter og tilgodeser ikke behovet for en udbygning af svømmehallen.
2. Instituttets aktiviteter er bl.a. baseret på udleje til oplysningsforbund, foreninger m.fl., 

hvilket vil betyde kommunalt lokaletilskud.
3. Placering af Instituttet ved idrætshallen vil betyde at parkeringsareal skal inddrages til 

bebyggelse for at opfylde lokalebehovet i den udarbejdede helhedsplan.
4. Instituttet er et kommercielt foretagende i modsætning til de øvrige aktiviteter i området. 

Evt. grundsalg bør derfor ske på markedsvilkår.
5. Såfremt der skal arbejdes videre med sagen, bør der afholdes et fællesmøde mellem 

fagudvalget og idrætsbestyrelsen, hvor Instituttet indbydes til at redegøre for projektet.

På baggrund af ovenstående indstilles det til byrådets afgørelse uden anbefaling, om der skal 
arbejdes videre med sagen.

132. Kommunalt tilsyn med plejeboliger
Sagsnr.: 100001106 
pech

Indledning
Folketinget har den 29. maj 2001 vedtaget L 192. Der indføres en ny bestemmelse, §113 a i 
serviceloven, der omhandler byrådets forpligtigelse til at føre tilsyn med de fastsatte 
kommunale opgaver om personlig hjælp, omsorg og pleje.

Sagsfremstilling
Formålet er at kontrollere serviceindsatsen overfor beboerne. Brugerne har retskrav på at få 
den hjælp, der er truffet afgørelse om.
Tilsynet indeholder en kontrol af, at opgaverne på ældreområdet løses i overensstemmelse 
med:

■ Sociallovgivningen
■ Den kommunale målsætning (ældrepolitik, kvalitetsstandarder og ydelsesbeskrivelser 

(i Slangerup)
■ Den konkrete afgørelse

Det kommunale tilsyn foreslås udført af et tilsynsudvalg der består af den forebyggende 
sygeplejerske i Slangerup og uddannelses- og udviklingssygeplejersken i Stenløse. Begge 
personer har kendskab til sociallovgivning, det kommunale serviceniveau og afgørelserne.

I loven er der angivet, at der skal foretages et anmeldt- og et uanmeldt tilsynsbesøg årligt i 
plejehjem eller lignende boliger.
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Tilsynet er foreslået som en kombination af kvantitativ og kvalitativ dataindsamling fra fem 
udvalgte borgere i plejeboligeme/centerboligeme. Der vælges en beboer i 5 afdelinger. 
Tilsynene foretages af begge tilsynsudvalgets medlemmer. Efter 2 år evalueres ordningen, 
med henblik på, om der er behov for at justere organiseringen.

Udvalgets medlemmer vælger 5 borgere i nabokommunen. Ved det anmeldte besøg spørges 
beboeren og nærmeste pårørende, om de er villige til at deltage (bilag l f  Ved det ene besøg 
kommer udvalget uanmeldt og spørger en borger i hver afdeling, om de vil deltage i 
tilsynsbesøget.
Tilsynsudvalget indhenter de kvalitative data fra omsorgsjoumalen/Cyclon Care og de 
kvalitative data fra interviews med de udtrukne borgere. Borgerne anonymiseres i 
tilsynsskemaet (bilag 2 ) og tilsynsrapporten (bilag 31.

Efter hver dataindsamling udfærdiges et tilsynsskema, og det konkluderes, om der er 
overensstemmelse mellem sociallovgivning, serviceniveau og den konkrete afgørelse. Der 
udarbejdes en tilsynsrapport, som et sammendrag af de indsamlede data.
Tilsynsrapporten vedr. Slangerup Kommune sendes til den ledende sygeplejerske, som 
videresender den til høring i centerråd og ældreråd. Efter høring sendes rapporten og 
høringssvarene til forvaltningen med henblik på orientering i det politiske udvalg.

En gang årligt udarbejdes og offentliggøres for hver af kommunerne en redegørelse for den 
samlede tilsynsindsats over for kommunens svage ældre. Efter høring i Ældrerådet drøftes 
redegørelsen ligeledes på et politisk udvalgsmøde med henblik på kommunens opsamling på 
tilsynsindsatsen.

Ovennævnte forslag er tilsendt Ældrerådet til høring, og det forventes, at der foreligger 
udtalelse til mødet.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til forslaget om kommunalt tilsyn med plejeboliger.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Forslag om kommunalt tilsyn med plejeboliger godkendt.

133. Årsberetning Klagerådet
Sagsnr. 100001358 
loha

Indledning
I styrelsesvedtægten for Ældrerådet og Klagerådet er det besluttet, at Klagerådet skal 
udarbejde en årsberetning til Borger og Virksomhedsudvalget.

Sagsfremstilling
Årsberetningen for 2001 er nu udarbejdet. De 3 ordinære møder i Klagerådet blev aflyst, da 
der ikke var indkommet klager. Klagerådet har dog være indkaldt til et ekstraordinært møde, 
hvor en klage over manglende hjælp i forbindelse med udskrivelse fra sygehus blev 
behandlet. Sagen blev ikke fremsendt til Borger og Virksomhedsudvalget.
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Forslag til beslutning
Klagerådets årsredegørelse tages til efterretning.

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Taget til efterretning.

134. Ansøgning om økonomisk støtte til bogudgivelse
Sagsnr.: 100001221 
pech

Indledning
Uvelse præstegård v/Visti Christensen søger om økonomisk tilskud på kr. 10.000 til udgivelse 
af bog om Uvelse Kirke.

Sagsfremstilling
Uvelse Kirke har undergået en gennemgribende renovering inden for de sidste 2 år. 
Restaureringsarbejdet er fulgt på meget tæt hold af Don Johansen, der under forløbet har 
arbejdet med indsamling, bearbejdelse, fotografering og systematisering af materiale omkring 
Uvelse Kirke.

Dette samlede materiale foreligger nu i form af notater, billeder, afskrifter m.m. og ønskes 
herefter at blive udgivet i bogform.
Der er tale om et gedigent stykke arbejde, som fortjener at blive bevaret for eftertiden.

Der søges derfor om økonomisk tilskud til en kommende bogudgivelse.

Økonomi
Forvaltningen kan oplyse, at der resterer kr. 5.000 på kontoen for øvrige kulturelle formål i
2001.

Forslag til beslutning
at udvalget tager stilling til ansøgningen

Borger- og Virksomhedsudvalget den 4. december 2001
Det vedtoges at yde et tilskud på kr. 5.000 til bogudgivelse.

Eventuelt

Meddelelser til pressen
Minus pkt. 130.

Mødet slut kl.: 17.40
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